

SANDELLE D. SCRIMSHAW



Sandelle D. Scrimshaw (BA, Honours [French Language & Literature], University of Western Ontario, 1973) joined the Government of Canada in 1973. She served with the Department of the Secretary of State and National Museums of Canada before joining the Canadian International Development Agency (CIDA) in 1979 and then transferring to the Department of External Affairs in 1983. She served abroad in Abidjan from 1984 to 1987 as Counsellor (Development) and was named High Commissioner to Ghana in 1987, a position she held until 1990. From 1993 to 1997, she was Canadian Executive Director at the African Development Bank in Abidjan.

In Ottawa, Ms. Scrimshaw held a number of positions at CIDA and in the Department of Foreign Affairs and International Trade (DFAIT), including Director General, Asia Pacific South and Director General, Africa Bureau. From 2000 to 2003, Ms. Scrimshaw served as High Commissioner to Barbados, from 2003 to 2006 as High Commissioner to South Africa and from 2006 to 2010 as Minister Plenipotentiary at the Canadian Embassy in Paris and Consul General to Monaco. She has one daughter, Brianna.

Sandelle D. Scrimshaw (B.A. spécialisé [Langue et littérature françaises], Université Western Ontario, 1973) est entrée au gouvernement du Canada en 1973. Elle a travaillé au ministère du Secrétariat d'État et aux Musées nationaux du Canada avant d'intégrer l'Agence canadienne de développement international (ACDI) en 1979. Elle est arrivée au ministère des Affaires extérieures en 1983. À l'étranger, elle a exercé à Abidjan les fonctions de conseillère (Développement), de 1984 à 1987, puis elle a été nommée haute-commissaire au Ghana en 1987, poste qu'elle a occupé jusqu'en 1990. De 1993 à 1997, elle a été administratrice pour le Canada à la Banque africaine de développement, à Abidjan. À Ottawa, elle a occupé plusieurs postes à l'ACDI ainsi qu'au ministère des Affaires étrangères et du Commerce international (MAECI), dont ceux de directrice générale, Asie-Pacifique Sud, et de directrice générale, Afrique. De 2000 à 2003, elle a été haute-commissaire à la Barbade, de 2003 à 2006, haute-commissaire en Afrique du Sud et de 2006 à 2010, ministre plénipotentiaire à l'Ambassade du Canada à Paris et consul général auprès de la Principauté de Monaco. Elle a une fille, Brianna.